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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2019-04-23, § 24 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 23 april 2019 kl. 17.00 – 17.20 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Torsdagen den 2 maj 2019, §§ 1-6, 8-10, 12-14, 20-27, 29, 

31-35 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 23 april 2019, §§ 7, 11, 15-19, 28, 30 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren §§ 1-17, 19-35 

 

 

Lars Sundberg § 18 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden §§ 1-17, 19-35 
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M) §§ 1-17, 19-35 
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Lars Sundberg (S)   
Arvand Mirsafian (V)   
Alva Holm Katsoulis (V)   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Nils Ingelström (M)  för Alexandra Grimfors (M) 
Per Hagwall (M)  för Jonas Nilsson (M) 
Heidi Lampinen (S)  för Emelie Stark (S) 
Joel Tekle-Georgis (S) § 18  för Emilia Bjuggren (S) 
Mattias Hallberg (M) § 18  för Fritz Lennaárd (M) 

 

 Ersättare: 
Mattias Hallberg (M) §§ 1-17, 19-35  
Anders Lindell (MP)   
Maja Boström (C)   
Sofia Tahko (KD)   
Joel Tekle-Georgis (S) §§ 1-17, 19-35  
Jakob Sahlin (S)   

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Kristine Fornander, Monika 

Gerdhem, Gustaf Landahl, Mikael Lindell, Lena Mittal, Emily Tjäder samt 

borgarrådssekreteraren Cindy Falquet och personalföreträdaren Luis 

Lopez §§ 1-29, 32-35. 
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 § 24 
Rekommendation för konstgräs, gummigranulat och 
platsgjutet gummi 
Dnr 2018-1511 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

rekommendationen för konstgräs, gummigranulat och 

platsgjutet gummi med tillhörande kemikalie- och miljökrav 

(bilaga A till förvaltningens tjänsteutlåtande). 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att uppdra åt 

förvaltningen att vid behov föreslå uppdateringar av 

rekommendationen och tillhörande kemikalie- och miljökrav 

för beslut i miljö- och hälsoskyddsnämnden. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 

rekommendationen till berörda förvaltningar och bolag. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 april 2019. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Arbetet med att minska spridningen av mikroplast är viktigt 

och brådskande. Det är bra att mycket arbete görs lokalt, 

nationellt, liksom inom EU. Många länder har kommit 

betydligt längre i frågan om att förbjuda olika typer av 

engångsplaster än vad Sverige har gjort och här bör vi 

skyndsamt lära av andra. Även lokalt behöver staden göra 

mer för att minska spridningen av mikroplast. Det är därför 

glädjande att förvaltningen utifrån 2018 års budget tagit fram 

en handlingsplan med 50 åtgärder som gör just detta. 
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En viktig del i arbetet är att minimera användningen av 

material som ger källor till mikroplast, i de fall då ett fullgott 

alternativ finns. Att stockholmarna har möjlighet till idrott 

och rörelse är en viktig del av folkhälsoarbetet precis som att 

minska exponeringen för kemikalier och stadens 

konstgräsplaner bidrar till just detta. Konstgräsplanernas höga 

nyttjandegrad bidrar också till att skapa en mer socialt 

sammanhållen stad. Därför välkomnar vi att 

miljöförvaltningen tagit till sig av idrottsförvaltningens och 

fastighetskontorets oro och ändrat formuleringen i första 

punkten till planering.  

 

Det är viktigt att de utlovade kravmallarna för rutiner för 

skötsel skyndsamt tas fram så att driftförvaltningarna får ett 

gott stöd i hur de kan minska spridningen av mikroplaster från 

de platser som fortsatt behöver utformas med gummi. Många 

pekar också på att dessa viktiga verktyg kring skötsel och 

materialval som kan minska spridningen av plastpartiklar och 

hälsoskadliga kemikalier kommer att kräva mer resurser. 

Därför vill vi betona vikten av att detta är ett ansvar för hela 

staden. Så länge skattesänkningar prioriteras över resurser till 

investeringar och drift så kommer alla ökade krav att drabba 

stadens verksamheter, i detta fall idrottande barn och 

ungdomar. Majoriteten behöver nu ta sitt ansvar och vara 

beredd att skjuta till de resurser som kommer att behövas. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 


